
ÅSELE KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  Sammanträdesdatum Sida 

Tillgänglighetsråd 2014-11-06 1 (13) 

      

 

Plats och tid Kommunkontoret i Åsele, 2014-11-06, kl 9 00 – 10 45. 

 

Beslutande Urban Lindström                 Ordförande 

 Thure Ekegerd 

 Maj Jonsson 

 Karin Morén-Almroth 

 Gunilla Abrahamsson 

 Sören Skoglund 

 Malin Eriksson  

  

            

             

             

             

             

             
 

Övriga deltagande  Britt-Marie Jonsson Sekreterare 

             

             

             

 

 

 

 

Utses att justera   
plats och tid       

 

Sekreterare                        Paragrafer    12  -  23 

 Britt-Marie Jonsson 

 
Ordförande   
 Urban Lindström 

 
Justerare  

 Malin Eriksson      

  

 ANSLAG/BEVIS  
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 

Organ Tillgänglighetsrådet 

 

Sammanträdesdatum  2014-11-06 

 
Datum för Datum för 
anslags uppsättande       anslags nedtagande                 

 
Förvaringsplats 

för protokollet Kommunhuset, Åsele 

 
Underskrift  
 Britt-Marie Jonsson 
  Utdragsbestyrkande    



ÅSELE KOMMUN                              SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
                                                                                Sammanträdesdatum          Paragraf        Sida 

 

 

Tillgänglighetsrådet  2014-11-06      12 2 

 

 

 § 12 

 

 Val av protokolljusterare 

 

 Kommunala handikapprådet beslutar 

 

 att utse Malin Eriksson till protokolljusterare. 

 ----- 
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 § 13 

 

 Godkännande av dagordning 

 

 Tillgänglighetsrådet beslutar 

 

 att godkänna dagordningen. 

 ----- 
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§ 14 

 

Medicinskt ansvarig sjuksköterska 

 

Socialchef Maj Ågren Jonsson informerade om MAS-tjänsten. 

 

Inger Ahlqvist var MAS till årsskiftet 2013/2014. Därefter gick hon tillbaka  

till sin sjukskötersketjänst. Hon har fram till 140630 även haft hand om 

vissa MAS-uppgifter. Annonsering efter MAS har varit en lång process 

och har pågått sedan i våras. Problemet är att tjänsten är bara 50 % 

och att man inte kan vara sjuksköterska resten upp till heltid i Åsele 

kommun för då blir man chef över sig själv.  

 

Åsele kommun har blivit anmäld till IVO (Inspektion för vård- och omsorg) 

för att man inte har någon MAS. Yttrande om orsaken är inlämnat till 

IVO. 

 

Det ser ut att lösa sig nu för det finns en sökande som har ansökt om 

partiell ledighet från sitt ordinarie arbete hos en annan arbetsgivare. 

 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

 

att notera informationen 

----- 
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§ 15 

 

Rapport om hemtjänst 

  

 Med anledning av att LOV (Lagen Om Valfrihetssystem) kom, som innebär 

att man ska kunna välja utförare inom hemtjänsten. Det är kommunerna 

som själva bestämmer om det ska införas. 

 

För att få en uppfattning av vad detta skulle innebära för Åsele kommun 

tillsattes en utredning av hemstjänsten. Ingvar Fischer, Consulting AB 

anställdes för detta jobb. Det bildades en styrgrupp med Ingvar Fischer, 

anställda inom hemtjänsten, 2 tjänstemän och ekonom som skulle få 

fram vad hemtjänsten kostar per hemtjänsttimme. Dett innebär att 

man måste gå igenom alla kostnader. Arbetstid hos brukaren, körtid 

och övriga arbetsuppgifter matas in i ett dataprogram och man får ut en 

kostnad per hemtjänsttimme. Denna sammantällning blev klar i mitten av 

oktober och man ska nu ut och informera chefer, personal, politiker m m. 

 

Det timpris som framkommer i utredningen ligger sedan till grund för  

det pris som kommunen får betala till övriga aktörer. Utredningen visar 

också hur man kan få effektivare hemtjänst. Man kan t ex skaffa elcyklar  

i stället för leasingbil till uppdrag inom samhället. 

 

Ingvar Fischer kommer även att informera råden om resultatet när det är 

klart. 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

 

att notera informationen. 

----- 
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 § 16 

 

 Enhetschefsorganisationen inom äldreomsorgen. 

 

 Ledningen inom äldreomsorgen har förändrats. 

 Kristina Bervelius är anställd som biståndsbedömare inom hela 

 kommunen. 

 Christine Englund är enhetschef för handikappomsorgen och har nu  

 också demensboendena Tallmon och Gullvivan. 

 Linda Wåhlstedt är enhetschef för Bofinken, Fyrklövern, Stugan, 

 Åseborg natt, Stugan natt och Borgen. 

 Den 1/12 börjar en ny enhetschef som heter Anna-Maria Gahnström 

 och hon har ansvar för hemtjänsten, Fredrika, hemsjukvården,  

 Träffpunkten, boendestöd och medicinska enheten. 

 Dessutom har Kristina Bervelius och Linda Wåhlstedt 12,5 % av 

 sina tjänster som samordnare vid akut frånvaro. 

 

En samordnare på 75 % anställs för dagplanering, planerad frånvaro, 

administrativa arbetsuppgifter samt larm. 

 

Alla enhetschefer har flyttat sina kontorslokaler till undervåningen på  

Tingshusskolan. 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

 

att notera informationen 

----- 
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§ 17 

 

Taxor och avgifter äldreomsorgen. 

 

Kjell-Erik Lindberg informerade om taxorna inför 2015. 

 

Vårdavgifterna är kopplat till basbeloppet och de innebär att det blir en 

liten höjning inför 2015. I övrigt blir det inga höjningar på äldreomsorgs- 

avgifterna. Färdtjänstavgiften kommer att höjas om Länstrafiken höjer  

sin busstaxa.  

 

Inom hemsjukvården är det följande priser på hjälpmedel: 

Badpall och duschbräda är gratis. Kryckkäppar kostar 150:-, Tyngd- 

täcke kostar 400:- i engångsavgift.  

 

Åsele kommun kommer att arbeta för att jämställa sina taxor för 

hemsjukvården med Dorotea kommun. 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

 

att notera informationen 

----- 
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§ 18 

 

Åseborg 

 

Ombyggnationen på Åseborg fortlöper. Fullmäktige har inte tagit 

beslut om fortsättning.  Projektet fortsätter och ritningar kommer 

att skickas till Tillgänglighetsrådet. 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

 

att notera informationen 

----- 
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§ 19 

 

Tillgänglighetspris 

 

I det nya reglementet står det att ett tillgänglighetspris ska utdelas 

årligen till person, arbetsplats, förening, företag eller organisation som  

utför eller utfört insatser för ökad tillgänglighet i kommunen. 

 

Första året som priset ska utdelas är för 2014. Eftersom hela året  

räknas kan utdelning ske först 2015. 

 

Tillgänglighetsrådet diskuterade vad är tillgänglighet? Tillgänglighet 

kan vara bemötande, att kunna ta sig in i en lokal, det ska vara 

doftfritt och elsanerat. Hörsel- och synhandikappade behöver hörsel- 

slingor och ljus miljö. Rullstolsburna behöver ramper och hiss för att 

komma in i en lokal. 

 

Tillgänglighetspris ska utdelas till den/de som gjort något extra för 

tillgängligheten. 

 

Tillgänglighetsrådet ska undersöka om Handisam har några riktlinjer  

för detta. Handisam har upphört och heter numera Myndigheten för 

delaktighet från 140501.  

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

 

att priset ska utdelas till en person eller förening/företag/organisation 

som gjort att tillgängligheten blivit bättre inom Åsele kommun. 

 

att annonsera i Åsele Nytt och Åsele kommuns hemsida redan i höst  

så att föreningarna har tid på sig att diskutera och ge förslag på  

kandidater till priset för 2014. 

 

att priset ska utdelas på Tillgänglighetsrådets sammanträde våren 2015. 

 

att riktlinjer kommer att arbetas fram när arbetet med att utse kandidat  

fortlöper. 

----- 
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§ 20 

 

Ledamöter i Tillgänglighetsrådet 2015 – 2018. 

 

Eftersom det blir en ny mandatperiod 2015 – 2018 så uppmanas alla 

organisationer som har representanter i Tillgänglighetsådet att välja 

ledamot för denna period. Även om man väljer samma representant 

som tidigare så kan man meddela detta. 

 

De organisationer som är representerade i Tillgänglighetsrådet är 

följande: HLF, Astma Allergi, Hörsel, Reumatikerna, Diabetes samt 

Neuvroförbundet. 

 

Två ledamöter samt två suppleanter väljs av KS. Ordförande väljs  

också av KS. 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

 

att förslagen på ledamöter till rådet ska vara inne senast den 

28 februari 2015. 

----- 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



ÅSELE KOMMUN                              SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
                                                                                Sammanträdesdatum          Paragraf        Sida 

 

 

Tillgänglighetsrådet  2014-11-06 21               11 

 

 

§ 21 

 

Tillgänglighetspolicy. 

 

Tillgänglighetsrådet har tidigare haft en ritningsgranskningsgrupp  

med två ledamöter. Dessa skulle granska ritningar vid ny- eller  

ombyggnationer av kommunens lokaler. Eftersom det är svårt att  

granska ritningar för en som inte är insatt så vill Tillgänglighetsrådet 

i stället göra riktlinjer som gäller olika handikapp och som tekniska kan gå 

efter. Föreningar som är representerade i Tillgänglighetsrådet bör fundera 

över vad som är viktigt att komma ihåg när det gäller just deras handikapp. 

Skriv ner dessa och skicka med ledamoten till nästa möte. Tillgänglighets- 

rådet ska sedan göra en sammanställning av synpunkterna och arbeta fram 

en policy som kan lämnas till tekniska avdelningen när de ska göra ny- eller 

ombyggnationer.  

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

 

att till nästa möte lämnar handikapporganisationerna in förslag på vad 

man ska ta hänsyn till vid byggnationer när det gäller just deras handikapp. 

----- 
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§ 22 

 

Tillgänglighet 

 

Under punkten tillgänglighet har vi fått in 2 frågor till kommunen: 

 

Det är dålig tillgänglighet till lokalerna där Träffpunkten håller till. 

Det kan finnas rullstolsburna som skulle vilja vara med men som inte 

har möjlighet att delta för att lokalen ligger en trappa upp i Tingshuset. 

 

Vilken policy har kommunen när det gäller att ta med djur i kommunes 

bilar eller leasingbilar. Finns det något skrivet om detta. Det har ju också 

blivit allt vanligare att man har hundar eller katter på äldreboenden. 

Det är personalen som tar med sina djur för de äldres trivsel. Finns det 

några riktlinjer om detta i kommunen? 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

 

att skicka frågorna vidare till tekniska avdelningen när det gäller 

Träffpunkten. Hur mycket skulle det kosta att installera trapphiss? 

 

att skriva till tekninska avdelningen för att få reda på hur det ser ut med 

hissar vid nivåskillader i kommunens lokaler. 

 

att ställa frågan om djur i kommunens bilar och leasingbilar till tekniska, 

sociala och KS. Djur på äldreboende skickas till sociala avdelningen. 

----- 
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§ 23 

 

Nästa sammanträde. 

 

Nästa sammanträde kommer att hållas när valet av ledamöter blir klart 

och när organisationerna lämnart in förslag till tillgänglighetspolicy 

när det gäller om- och nybyggnationer av lokalen inom kommunen. 

----- 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


